
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Mandag den 16.04 2012 kl. 09:15 -  12:30 i lokale F2 på Rådhuset.

MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due 
Næstformand: Hanne Vedersø (afbud) 
Rigmor Nielsen 
Gunner Madsen 
Erik Nielsen

Christian Heiberg 
Ole Tinghøj 
Ole Klenke 
Ruth Rasmussen

Referat
1. Orientering fra kommunen

Ældre- og Sundhedschef Birte Sonnenborg Grothe orienterede og fulgte 
op på Ældrerådets spørgsmål fra sidste møde:

• Forebyggelige genindlæggelser.
Allerød, Gribskov, Halsnæs, Hillerød og Frederikssund samt 
hospitalerne i Frederikssund og Hillerød har deltaget i projektet. 
Evalueringen er i gang, og der foreligger endnu ikke resultater.

• Post til døren.
Kriteriet for at beholde postkassens nuværende placering er, at 
borgeren ikke kan klare sig selv.
Borgere, der ikke er visiteret til hjælp, kan blive bedt om en 
lægeerklæring. Afgørelsen beror på en individuel, konkret 
vurdering, og Kommunens afgørelse kan ikke ankes.

• Robotstøvsugere.
I øjeblikket er der ikke planer om, at borgere, der visiteres til 
rengøring, skal anskaffe robotstøvsugere.
Velfærdsteknologi og digitalisering er et af temaerne i 
Handleplan for Ældre. Det er uvist, om udmøntning af 
handleplanen kan medføre krav om robotstøvsugere.

• Handleplan for Ældre.
Handleplanen er ved at være klar til distribution som trykt medie. 
Der er lagt op til, at brugerne inddrages, når planens forskellige 
temaer skal implementeres.

• Frivillighed.
Frivillighed, som også er et af temaerne i Handleplan for Ældre, 
skal drøftes ultimo 2012.

• Træning for beboere i plejeboliger
Emnet tages op som en temadrøftelse i SÆS i maj 2012.
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• Den internationale ældredag -  fællesarrangement med SÆS.
SÆS beder Ældrerådet om at udpege deltagere til en 
arbejdsgruppe, der kan medvirke i planlægningen af dagen.

• Kvalitetsstandarder.
Områdets kvalitetsstandarder kommer drypvis til høring i løbet af 
foråret. I perioden september -  december 2012 vil brugerne 
blive inddraget i en større revision af standarderne.

• Forplejning på plejecentrene
Maden fra det nye køkken opleves som god og veltillavet.

• Servering af varm mad til aften.
Der var ingen tilbagemelding på mødet.
Det er efterfølgende oplyst, at der serveres varm mad om 
aftenen på De Tre Ege, Pedershave og Solgården uden brug af 
ekstra personaleressourcer. Aftenvagterne oplever, at beboerne 
spiser mere og bruger mere tid sammen omkring måltidet. 
Tolleruphøj overgår pr. 1. maj til varm mad om aftenen. På 
Nordhøj er ændringen gennemført i en afdeling, og de øvrige vil 
følge efter.

Kommentarer og forslag fra Ældrerådet fremsat under punkt 1:
• Ældrerådet udtrykker bekymring for de IT svage ældre i relation 

til digitalisering. Birte Grothe oplyser, at lovgivningen tager 
højde for denne problemstilling.

• Det er vigtigt dels at lægge en tydelig grænse imellem det 
frivillige arbejde og kommunens opgaver, dels at beskrive 
forventninger til omfanget af den frivillige indsats.

• Ældrerådet nærer fortsat ønske om, at man i yderområderne får 
mulighed for selvtræning på centrene.

2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 5.03.12
Dagsorden godkendt.
Bemærkning til referatets punkt 1: De tre opsagte medarbejdere er fra 
hele det kommunale samarbejde imellem Allerød, Halsnæs, Hillerød og 
Frederikssund.

3. Orientering fra formanden
v/ Lise Lotte Due.

• Den internationale ældredag d. 1. oktober.
Alt tyder på, at arrangementet holdes i Frederikssundhallen, og 
at der blandt andet skal være forskellige udstillinger. Ole Tinghøj, 
Ole Klenke og Hanne Vedersø eller Lise-Lotte Due deltager i 
arbejdsgruppen, der skal stå for planlægningen.

• Plantning af træer på Pedershave den 20. april kl. 14.
Tina Tving Stauning og Lise-Lotte Due skal hver plante et træ. 
Ældrerådet har givet tilsagn om at støtte projektet med 1000 kr.

• Repræsentantskabsmøde på Nyborg Strand den 14. og 15. maj. 
Ruth Rasmussen melder fra, og Ole Tinghøj deltager i stedet 
sammen med Lise-Lotte Due.
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• Kom sikkert rundt i trafikken.
Det Regionale Færdselssikkerhedsudvalg har udgivet en pjece, 
som kan rekvireres hos Lise-Lotte Due.

• "Postkassesagen".
Lise-Lotte Due har modtaget hele sagen.

• Tal fra Danmarks Statistik om pleje- og ældreboliger.
Lise-Lotte Due har modtaget en opgørelse, der viser, at hver 
anden, der er over 90 år, bor i pleje- eller ældrebolig i 2010 og 
2011.

• Priser på plejeboliger.
Lise-Lotte Due har modtaget en oversigt over huslejen i de 
forskellige plejeboliger. Oversigten sendes ud med referatet.

• Madsmagning
Christian Heiberg og Rigmor Nielsen er med i madsmage
gruppen, som er nedsat af det nye produktionskøkken i Hillerød.

Kommentarer og forslag fremsat under punkt 3:
• Der bør være fokus på, at antallet af ældreboliger modsvarer 

behovet

4. Økonomi
v/ Rigmor Nielsen.
Kassebeholdningen er på 35.500 kr.

5. Høringssvar
Kvalitetsstandarden for personlig og praktisk hjælp m.v. 2012.
Lise-Lotte Due udarbejder høringssvar, som vedlægges referatet.

6. Høringssvar Danske Ældreråd
Ændringsforslag til vedtægterne for Danske Ældreråd drøftet. 
Ældrerådets høringssvar udsendes med referatet.

7. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst
• Hanne Vedersø og Lise-Lotte Due har deltaget i møde for 

formænd og næstformænd for ældre- og seniorråd. Det 
overordnede emne var ældrepolitiske udfordringer og 
pejlemærker. Oversigt over mødets temaer vedlægges referatet.

• Christian Heiberg og Hanne Vedersø har deltaget i Regionsmøde, 
hvor blandt andet genindlæggelser og kronisk sygdom var 
temaer. Der er oprettet en portal, der hedder Grib om livet. 
Portalen er bygget op om en række korte film, der handler om at 
leve med kroniske sygdomme.

• Christian Heiberg har været til møde i Nordgruppen. Her blev 
blandt andet robotstøvsugere og lange ventetider på 
sygetransport drøftet. Notat til regionsrådsmødet om befordring 
for patienter udsendes med referatet
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8. Ældrerådets ønsker for det kommende års arbejde
Ole Klenke foreslår, at Ældrerådet i forbindelse med valgåret 2013 gør 
sin politik op, så man har et tydeligt grundlag for debat med de 
opstillede politikere.
Derudover er der forslag om at sætte fokus på aflastningspladser.
På næste møde fremlægger hver enkelt medlem af Ældrerådet 
forslag til det kommende års arbejde.

9. Orientering fra fagudvalg
Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 
Intet.
Opvækst og uddannelsesudvalget 
Intet.

Kultur-, Fritids- og Idrætsudvalget 
Intet.

Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget 
Erik orienterede.

Plan- og Udviklingsudvalget 
Erik orienterede.

10. Næste møde og sted
7. maj 2012 kl. 09.15 i lokale F02 på Rådhuset.

11. Eventuelt
I marts afgav Christian Heiberg høringssvar vedr. kollektiv trafik (vedlagt 
som bilag til referatet), og Ældrerådet kan nu med glæde konstatere, at 
Bus 320R nu kører 2 gange i timen.

Ole Tinghøj skal til møde i Danske Handicaporganisationer og vil gøre 
opmærksom på problemstillinger i forhold til Sillebroen og en rampe ved 
Jyske Bank.

Ole Tinghøj oplyser, at spørgsmålet om handicapkørsel er sendt videre til 
Folketinget, og at forslag om vibrator i lyssignalanlæg er sendt til 
fabrikanten.

Erik Nielsen oplyste, at der har været møde på Nyvej om den nye 
pedelordning.
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